الرئيس التنفيذي للمجموعة Group Chief Executive Officer

Date:	26	July	2020
	5	Zu Al Hija	ah 1441
Ref:	10/1	0/ 243	/ 2020

To: Chief Executive Officer

Boursa Kuwait

Peace, Mercy and Blessings of Allah be upon you,

Subject: Response to News KFH Announcement to the Shareholders and Stakeholders

In reference to the above, and in interest of Kuwait Finance House "KFH" at adhering to Article (4-4-1) 'Response to News" of Chapter 4 'Disclosure of Material Information' of CMA Executive Bylaws Book 10 (Disclosure and Transparency), and KFH would like to report the following:

 Attached KFH's announcement to the Shareholders and Stakeholders, in response to the news circulated recently through some social media channels.

Best Regards,

Ahmed Soud Al Kharji Acting Group Chief Executive Officer



بيت التعويل الكويتي Kowait Finance Kouse



التاريخ: 26 يوليو 2020 م الموافق: 5 ذو الحجة 1441 هـ الإشارة: 10 / 10 / **243** / 2020

السيد/ الرئيس التنفيذي المحترم بورصة الكويت السلام عليكم ورحمة الله وبركاته

<u>الموضوع: التعقيب على الأخبار</u> بيان بيت التمويل الكويتي للسادة المساهمين وأصحاب الإهتمام

بالإشارة إلى الموضوع أعلاه، وحرصاً من بيت التمويل الكويتي "بيتك" على الإلتزام بالمادة (4-4-1) الخاصة بالتعامل مع الأخبار من الفصل الرابع (الإفصاح عن المعلومات الجوهرية) من الكتاب العاشر (الإفصاح والشفافية) من اللائحة التنفيذية لهيئة أسواق المال، يفيد بيتك بما يلي:

 مرفق البيان الصادر من بيت التمويل الكويتي للسادة المساهمين وأصحاب الإهتمام وذلك تعقيباً على ما تم تداوله مؤخراً في بعض مواقع التواصل الإجتماعي.

وتفضلوا بقبول فائق الإحترام،

أحمد سعود الخرجي الرئيس التنفيذى للمجموعة بالتكليف

KUWAIT FINANCE HOUSE, KSCP | State of Kuwait Headquarters Trade Registration No 26066 | Authorized Capital KD 1,187,413,812 Issued and Paid Up Capital KD 767,413,812 PO Box 24989, Safat 13110, Kuwait | T: +965 180 0700 | F: +965 2245 5135 E: corp@kfh.com | www.kfh.com **بيت الشعويل الكويشي**، شرم شدرع | المركز الزئيسي في دولة الكريت رقم السجل التجاري (٦٦٠٦٦ | رأس المال المصرح به ٤١٢، ٤١٢، ٤١٢، ٤١ ـ ٤ـك رأس المال المصدر والدفوع ٢١٣، ٢١٢، ٢١٢ ـ دلك من ب ٢١٨٩ ، الصفاة ١٢٦١٠، الكريت | ت: ٢٠٢٠ -١٨ -١٦٥ه | ف: ١٦٥٥ ٥٦٣٥ه-البريد الإنكتروني: www.kfn.com | corp@kfn.com



بسم الله الرحمن الرحيم

السادة مساهمي بيت التمويل الكويتي "بيتك" يتقدم إليكم مجلس الإدارة وجميع العاملون بالتهنئة لقرب حلول عيد الأضحى المبارك، داعين الله العلي العظيم أن يحفظ حضرة صاحب السمو أمير البلاد المفدى ويلبسه ثوب العافية، إنه على كل شيء قدير، وكذلك التهنئة موصولة لسمو ولي العهد الأمين والشعب الكويتي وأن يرفع عنا وعن الأمة الإسلامية الوباء والبلاء.

تداولت بعض مواقع التواصل الاجتماعي مؤخرًا بعض التصريحات التي تهدف إلى إخفاء المواقف الحقيقية لمجلس الإدارة تجاه العديد من الأمور الخاصة بالبنك وتنطوي على انتهاك لخصوصية وسرية المعلومات الخاصة بأعمال بيتك وآلاف المساهمين والعاملين في بيتك ومجلس إدارته بالمخالفة لصريح القانون واتفاقيات السرية التي أبرمها البنك وعقود العمل الخاصة بالبنك.

وإن كان مجلس إدارة بيتك قد تمسك فيما سبق بالهدوء تجاه حملات مغرضة وموجهة حاولت النيل من مصداقية البنك وعرقلة مشاريع التطوير الاستراتيجي التي رُسمت للنهوض بأعماله المستقبلية بعد أن حقق نجاحات واضحة للعيان بفضل الله والسياسة التي وضعها مجلس الإدارة ونفذها فريق العمل بالبنك بكل مستوياتهم والتي انعكست بكل وضوح على أداء البنك خلال الست سنوات الماضية، واضعًا نصب عينيه مصالح البنك وسمعته. إلا أنه أصبح لزامًا من باب إحقاق الحق ودرءًا للإساءات المتكررة أن نضع النقاط على الحروف حفاظًا على سمعة البنك والتزامًا بأصبول العمل المصرفي وحفاظًا على حقوق مساهمي بيتك والأطراف المعنية، فنوجز بما يلي:

أولاً: يقع على عاتق إدارة بيتك وجميع العاملين به الالتزام التام بأحكام القانون، خاصــة المادة 196 من قانون الشركات رقم 1 لسنة 2016 والتي تمنع الإفصاح عن أسرار وأعمال الشركة إلا للسادة المساهمين ومن خلال الجمعية العامة فقط.

ثانيًا: إن المحافظة على سرية المعلومات هي جوهر وصلب العمل المصرفي ويتعين على القائمين عليه التحلي بروح المسئولية تجاه المؤسسة إن لم يكن من واقع الوفاء لتلك المؤسسة فمن واقع



المسئولية القانونية التي أفرد لها المشرع بندًا خاصًا بها وهو المادة 85 مكرر من قانون بنك الكويت المركزي رقم 32 لسنة 1968 والتي نصت على عقوبات مغلظة على مخالفة من ينتهك السرية، وهي عقوبات تصل إلى العزل الوجوبي من الوظيفة، وبالتالي فإن مسئولية كافة القائمين وفقا للقانون ولعقود العمل المبرمة معهم هي الحفاظ علي سرية معلومات بيتك والأطراف التي يتعامل معها والالتزام بعدم تداول أية معلومات خاصة بالبنك، وتتضاعف تلك المسئولية القانونية عندما يكون الكشف عن المعلومات السرية مصحوبًا بانتقاص عمدي ومضلل في محاولة للسعي للإضرار بالبنك ومساهميه أو الإساءة لمجلس إدارته من خلال تصريحات غير مسئولة.

ثالثًا: لقد خاضت تلك التصريحات المغلوطة المشار إليها في صدر هذا البيان في شأن استحواذ بيتك على الأهلي المتحد ما يخالف الحقائق الثابتة بإفصاحات رسمية أصدرها بيتك وثابتة بالوثائق الرسمية.

ففي شأن ما أثير عن استحواذ بيتك على الأهلي المتحد نشير لما يلي:

- 1. لقد التزم مجلس إدارة بيتك في خصوص مشروع الاستحواذ باتباع القواعد العلمية والأصول المصرفية والمهنية، ولم يتم اتخاذ أي قرار إلا بناءً على دراسات علمية وفنية متخصصة ووافية قام بها مستشارون محليون وعالميون ذوي خبرة وتخصص يشهد بها القاصي والداني، شارك بها كذلك جهات رقابية وكان ذلك محل ترحيب لدينا نظرًا لإيماننا الراسخ بجدوى الاستحواذ؛ حيث أسفرت تلك الدراسات المستفيضة عن الحصول على الموافقات الرقابية العام الماضي. وسوف تظل الفرات القرار الماني الرابي المعاد العلمية وفنية متخصصة ووافية قام بها مستشارون محليون وعالميون ذوي خبرة وتخصص يشهد بها القاصي والداني، شارك بها كذلك جهات رقابية وكان ذلك محل ترحيب لدينا نظرًا لإيماننا الراسخ بجدوى الاستحواذ؛ حيث أسفرت تلك الدراسات المستفيضة عن الحصول على الموافقات الرقابية العام الماضي. وسوف تظل القواعد العلمية والأصول المصرفية هي أسس إصدار القرارات بعيدًا عن أية أهواء شخصية كما قد يتوهم البعض.
- إن أي قرار تم اتخاذه كان الهدف منه تحقيق أقصى مصلحة متاحة لمساهمي بيتك وتحت مظلة موافقة المساهمين والجهات الرقابية المعنية سواء داخل أو خارج الكويت.
- 3. إن جائحة كوفيد-19 وتأثيرها على أعمال البنك عامة وعلى مشروع الاستحواذ خاصة كانت وما زالت تحت نظر إدارة البنك، ولم يكن القرار بالتأجيل حتى ديسمبر 2020 منفصلًا عن أسبابه الفنية ولا الآراء الاستشارية والموافقات الرقابية.



4. إن ما تم تداوله في مواقع التواصــل الاجتماعي حول عدم رغبة مجلس إدارة بيتك إعادة النظر سـواء في الدراسـات التي تمت أو سـعر التقييم هو افتراء على الموقف الحقيقي للبنك تدحضــه الإفصاحات الرسمية الصادرة عن بيتك حيث أفصىح بيتك رسميا عن التالي:

- أ. أفصح بيتك بتاريخ 12 إبريل 2020 عن تأجيل الإجراءات حتى ديسمبر 2020.
- ب. أفصح بيتك رسميًا مرة أخرى في 3 مايو 2020 ودرءًا للشائعات تفصيلًا أكثر عن القرار المتخذ وأنه لا يقتصر على تأجيل مجرد وإنما كان (لدراسة كافة المخاطر المحتملة أو التي تنتج عن جائحة كورونا "كوفيد 19" وأية تغييرات جوهرية قد تنتج عنها على أصول البنكين فضلاً عن تحديث أية دراسات تم إجراؤها سابقًا).
- ج. أفصح بيتك بتاريخ 7 مايو 2020 بكل وضوح وصراحة أن قرار بنك الكويت المركزي بإعادة تقييم شاملة للمشروع يتفق ويتماشى مع توجهات مجلس إدارة بيتك، وجميع هذه الإفصاحات ثابتة بتواريخها لدى الجهات الرسمية المختصة ومتاحة للكافة من خلال موقع بورصة الكويت.
- 5. في ظل هذه الحقائق التي أفصرح عنها بيتك لمساهميه الكرام وللكافة من بعدهم، فإن الحملات التي تتم بالمخالفة للقانون صراحة وعلانية على مواقع التواصل الاجتماعي لن تنال من الأدلة الكتابية والحقائق الثابتة سواء ضمن الإفصاحات الرسمية أو غيرها مما لا يجوز الإعلان عن مضمونه طبقًا للقانون وجميعها تثبت حرص إدارة بيتك الشديد على مصالح مساهميه والحفاظ على تلك المصالح بالطرق المشروعة.

وإن كان الالتزام بالمهنية والقانون يمنع على مجلس الإدارة الخوض في التفاصيل الخاصة بقراراته، فإن المجلس لن يتردد باستخدام الردع القانوني للانتهاكات الخاصة بسرية أعماله والاتفاقيات التي أبرمها البنك مع أطراف أخرى وعقود العمل الخاصة بالبنك.

أخيرًا، ســوف تظل إدارة بيتك على التزامها الدائم مع المســاهمين الكرام، ولن تتزعزع عن موقفها في الحفاظ على حقوق ومصالح المساهمين والتمسك بما يحقق رفعة اسم بيت التمويل الكويتي.



In the Name of Allah, the Most Beneficent, the Most Merciful

Valued KFH Shareholders,

KFH Board of Directors and all staff members congratulate you on the coming of the blessed Eid Al-Adha, supplicating Allah, the Almighty, to protect His Highness, the Emir of the State of Kuwait, and to bestow well-being and wellness on His Highness. Congratulation is also extended to His Highness the Crown Prince and the Kuwaiti people, praying to Allah for an end to the Covid-19 epidemic.

Certain social media channels circulated recently some statements aimed at concealing the real decisions of the Board of Directors regarding various bank related matters. Such statements violated the privacy and confidentiality of information of KFH, thousands of shareholders, employees and Board of Directors, breaching the explicit provisions of law and confidentiality agreements concluded by KFH as well as KFH's employment contracts.

KFH Board of Directors had previously been calm towards prejudiced and targeted campaigns that tried to undermine the bank's credibility and obstruct the strategic development projects that were developed to enhance the bank's future business. Such campaigns emerged following KFH's obvious successes, thanks to Allah, attributed to the policy set by KFH Board of Directors, implemented by the bank's teams at all their levels, and reflected clearly on the bank's performance over the past six years, keeping in mind the bank's interests and reputation. However, and to promote the truth and ward off repeated abuse, it is now necessary to put an end for such campaigns in order to preserve the reputation of the bank while abiding by the principles of banking business and preserving the rights of KFH shareholders as well as the concerned parties. Thus, we summarize the following:

First: It is the responsibility of KFH management and employees to strictly abide by the provisions of law, especially Article 196 of the Companies Law No. 1 of 2016, which prohibits the disclosure of company secrets and business except to shareholders and through the General Assembly only.



Second: maintaining the confidentiality of the information is the corner stone of the banking business, so banking personnel must show responsibility towards their institution, from the perspective of loyalty towards the institution, or else from legal responsibility provided for under article 85 bis of CBK law no 32 of 1968, which stipulated severe penalties for violating the confidentiality. Such penalties are escalated to compulsory dismissal from the job. Therefore, the responsibility of all officers and employees, according to the law and the employment contracts concluded with them, is to maintain the confidentiality of information of KFH and the parties that deal with KFH, and not to disseminate any bank related information. Such legal liability is aggravated when the disclosure of confidential information is accompanied by a deliberate and misleading concealing of facts in an attempt to harm the bank and its shareholders or to offend its board of directors through irresponsible statements.

Third: such false statements referred to at the beginning of this statement regarding KFH's acquisition on Ahli United Bank contradicts with the established facts which are supported by official disclosures issued duly by KFH.

Regarding what was raised pertaining to KFH's acquisition of AUB, we would like to refer to the following:

1. KFH Board has committed in respect of the acquisition project to follow the scientific rules and banking and professional ethics. Further, KFH Board did not take a decision save after relying on the basis of specialized and adequate scientific and technical studies carried out by local and international professional consultants with noticeable and perceptible expertise and specialization with a participation from regulatory authorities which was highly appreciated by us, as we firmly believe in such acquisition business. Such extensive studies resulted in obtaining the regulatory approvals last year. Scientific rules and banking ethics will remain the basis for making decisions away from any personal passions, as some may delude.

بيت التمويل الكويتي، ش م.ك.ع | المركز الرئيسي في دولة الكويت رقم السجل التجاري ٢٦٠٦٦ | رأس المال المصرح به ٤١٢ , ٤١٢ , ١١ د.ك رأس المال المصدر والدفوع ٤١٢ , ٤١٢ د.ك ص.ب ٢٤٨٩ , الصفاة ١٢١١٠، الكويت | ت: ١٠٧ • ١٥ ه ٩٦٩ + | ف: ٥١٣٥ ه ٢٢٤٥ + البريد الإنكتروني: www.kfh.com | corp@kfh.com



- 2. Any decision that was taken in this concern was aimed at achieving the best interest available to KFH shareholders and under the umbrella of the approval of both shareholders and the concerned regulatory authorities, whether inside or outside Kuwait.
- 3. The Covid-19 pandemic and its impact on the Bank's business in general and the acquisition project particularly were and are still under the consideration of the Bank's management. The decision to postpone the same until December 2020 was not separate from its technical reasons, advisory opinions, and regulatory approvals.
- 4. What has been circulated on the social media concerning the unwillingness of KFH Board to reconsider, whether in the studies that have been carried out or the evaluation ratio, is a slander on the factual position of the Bank which is also refuted by the official disclosures issued by KFH. KFH has officially disclosed on the following:
 - a. On 12 April 2020, KFH has made disclosure that the procedures were postponed until December 2020.
 - b. KFH formally disclosed again on 3 May 2020, in order to ward off the rumors, in more details about the decision taken, and that it was not a mere postponement, but rather (to study all potential risk or the risk that may arise from the Corona "Covid-19" pandemic and any significant changes that may result therefrom which may impact the assets of both banks in addition to updating any studies previously performed).
 - c. KFH had made disclosure on 7 May 2020, clearly and honestly, that the CBK's decision to re-evaluate the project in full is in line with the directions of KFH's Board. You can easily find all such dated disclosures at the relevant competent official authorities and regulators and the same are available to the public through the Boursa Kuwait.



5. In light of the facts disclosed by KFH to its valued shareholders and to the public, campaigns, that are openly and explicitly in violation of the law, circulated on social media channels will not affect the written evidence and the solid facts indicated in the official disclosures or in other materials that are not disclosable according to the law. All such facts demonstrate that KFH management is keen on legitimately preserving the interests of its shareholders.

Despite being committed to professionalism and the law which prevents going into the details of its decisions, KFH Board of Directors will not hesitate to take the legal action against the violations of the confidentiality of its business, the agreements concluded by the bank with other parties and the bank's employment contracts.

Finally, KFH management will remain in constant commitment towards KFH esteemed shareholders, and will keep preserving the rights and interests of shareholders while pursuing the opportunities that promotes the name of KFH.